

Referat af studienævnsmøde nr. 6 den 9. juni 2011.

Til stede:

Medlemmer:

Thyge Enevoldsen (thygee@ruc.dk)	20.2
Michael Kluth (kluth@ruc.dk)	25.2
Søren Jagd (Jagd@ruc.dk)	44.2
Bodil Signe W.R. (bswr@ruc.dk)	22.1
Eva Elisabeth Østergaard (emeoj@ruc.dk)	19.2
Ane K. Aare (akaare@ruc.dk)	19.1
Mikas Lang (mikasila@ruc.dk)	19.2

Observatører:

Kasper B. Petersen (kabjpe@ruc.dk)	20.2
Paula Strandgaard (paulas@ruc.dk)	19.2
Jette Ejlersen (Jett@ruc.dk)	21.1
Mikael Jørgensen (mijo@ruc.dk)	21.2

Fraværende:

Medlemmer:

Kirsten B. Pedersen (kbp@ruc.dk)	20.2
Allan Dreyer Hansen (adh@ruc.dk)	24.1
Sofie Dahl (sdahl@ruc.dk)	19.2

Studienævnsekretær:

Ulla Svandlund (usv@ruc.dk)	21.2
---	------

Suppleanter:

Rune Dybvad (rdybvad@ruc.dk)	14.1
Ida Helene Andersen (iha@ruc.dk)	19.2

Observatører:

Tom T. Kristensen (tomtk@ruc.dk)	19.2
Therese Heide (taheide@ruc.dk)	20.1
Eline Nielsen (elbjni@ruc.dk)	K.1.1
Malene Nielsen (malenni@ruc.dk)	14.1
Sofie Nüchel Heggenhougen (nuchel@ruc.dk)	20.2
Michael Frederiksen (mgtf@ruc.dk)	20.1
Nicoline Davidsen (nilada@ruc.dk)	K.1.1
Morten Svarre Andersen (mosvan@ruc.dk)	K.1.1
Jacob Byskov Kristensen (jbyskov@ruc.dk)	21.1
Katrine Marie Jakobsen (kmtj@ruc.dk)	14.1
Louisa Hayman (ihayman@ruc.dk)	K.1.1
Pernille Høj (phoej@ruc.dk)	20.1
Maria Roug (sam-studievejledningen@ruc.dk)	21.2

Dagsorden:

Bilag

1. Godkendelse af dagsorden

2. Godkendelse af referat nr. 5, lukket referat nr. 5
3. Meddelelser
4. Undervisning forår 2011 og efterår 2011 6/16/17/2011
5. Evalueringer/Kvalitetssikring
Inkl. fastsættelse af emner for evaluering af 2. og 4. semester 2011 6/18/19/20/21/2011
6. Normer for undervisning 6/22/2011

PAUSE

7. Orientering om SIB (international linje)
8. Orientering om uddannelsesreform
9. Evt. høring
10. Fastsættelse af møde i august 2011
11. Eventuelt

Lukket møde (for studienævnsmedlemmer)

12. Lukket møde (personsager og klagesag) herunder liste over behandlede sager. Listen vil være tilgængelig i studienævnets sekretariat dagen før mødet.
13. Behandling af klager over vejledere 6/23/2011

1. Godkendelse af dagsorden

Godkendt med ændring af punkt 9 til et nyt punkt: *Flytning/lokaler*

2. Godkendelse af referat nr. 5, lukket referat nr. 5

Lukket referat godkendt.

Ordinære referat nr 5: Bodil Signe Wedele Rasmussen ønsker knyttet en kommentar i det ordinære referat nr 5, under punkt 5 - Retningslinjer for 48 timers opgaver: De studerende ønsker at punktet tages op igen på møde til september. Desuden skal tilføjes i referatet at vejledere er enige med Thyge Enevoldsen om tilføjelse af yderligere ressourcer og usikkerhed om model med tre niveauer. Ordinært referat nr. 5 herefter godkendt.

3. Meddelelser

Mundtlige meddelelser:

- Thyge Enevoldsen orienterede om, at Universitetsdirektøren har bedt Thyge Enevoldsen om at dæmpe studerende ved spontane fester på campus fra middagstid på dagen for aflevering af projekter, og udbad sig en redegørelse om sagen.
- Thyge Enevoldsen meddelte at Rektor har godkendt forretningsordenen.
- Thyge Enevoldsen meddelte, at der i øjeblikket kører en plagiatsag. En gruppe hvor et af medlemmerne har erkendt plagiatsag, og gruppen derefter har forsøgt at redigere plagiatet ud. I sådanne tilfælde er eneste løsning, at gruppen undlader at gå op for ikke at risikere ½ års

bortvisning for hele gruppen. Søren Jagd udtrykte i denne sammenhæng et ønske om og behovet for at RUC etablerer et serviceredskab (f. eks URKUND) til afdækning af plagiater.

4. Undervisning forår 2011 og efterår 2011

Under fremlæggelse af rammerne for undervisning i det kommende år oplyste Thyge Enevoldsen, at den planlagte start onsdag i uge 4 umuliggør gruppedannelse frem til fredag, hvorfor semester start rykkes til mandag i uge 5.

Kasper B. Petersen påpegede at Metodekursus placering i nogle huse ligger meget sent i forhold til afslutningen på projektet, foreslår derfor tilføjelse i tekst til rammerne om dette.

Endvidere er der problemer på Kursus.ruc.dk med titlerne på kurser: forskellige navne i STADS i forhold til den kursusansvarliges valg af kursus navn. Endelig er der også et problem med 'login' ved kursusvalg hvis der vælges engelsk, hvorved alle kursustitler oversættes til engelsk, herved foranlediges studerende til at tro at alle kurser udbydes på engelsk.

5. Evalueringer/Kvalitetssikring inkl. fastsættelse af emner for evaluering af 2. og 4. sem. 2011

Thyge Enevoldsen oplyser, at der i forbindelse med uddannelsesreform også er nedsat grupper til kvalitetssikring. Dette gruppearbejde er dog nu 'overhalet' af ACE Danmark Akkrediteringen af 11 uddannelser på RUC, hvor kun tre uddannelser er godkendt med kvalitetssikring betinget tilfredsstillende. 8 uddannelser er betinget godkendt med kvalitetssikring ikke tilfredsstillende.

RUC's overordnede kvalitetssikringspolitikker kritiseres for at være uklare, aftager paneler er kun oprettet på institutniveau, ikke på fagniveau, og medlemmerne er på for "højt niveau", dvs. folk med et stort arbejdspress, hvilket har betydet at der ikke har været afholdt møder endnu. Der afventes nu generel RUC kvalitetssikringspolitik udspil til efteråret.

Studieleder rapporter er blevet udset af ACE som vigtigt element i RUC's kvalitetssikringsredskaber. Studielederrapporter indeholder en status del med vægt på faggrupper, og en handlingsplan med vurdering af fagets aktuelle situation og status på opfølgning.

Tanken er at studieleder rapporter skal erstatte offentliggørelse af evalueringerne. 1. okt. vil frafalds tal kunne medtages i studielederrapporten. Studielederrapporten gennemgås på SN møde i nov.

Diskussion af evalueringspraksis: Praksis forfines, Thyge Enevoldsen vil forberede udkast til tre noter om evalueringspraksis til SN møde i september. Der findes 22 studielederrapporter på nettet, stor forskel i omfang, fra 3-13 sider.

Diskussion af evalueringer til husmøder med hus koordinator/fagudvalg, hvordan sikres feedback fra husmøder til SN? Samme kritik der dukker op igen og igen, behov for at forpligtige vejleder til forbedring, f. eks 10 liniers feedback til SN, kunne også tages op på vejleder MUS samtaler

Diskussion af form: skema foreslås, tidligere var formen netop skema, men denne praksis blev afskaffet, forslag om at BSCW kunne inddrages som medie ved evalueringer.

Diskussion af 2. Semesters skema: Studentergruppen i SN foreslå sammenhæng mellem metode/projekt. Forslag om at gøre evalueringsbesvarelsen til en del af projektaflevering.

Diskussion af 4. Semester evaluering: Tilføjelser om mål, *'hvad er dit udbytte af de samlede metodekursus udbud?'*, VT placering?

Diskussion af fagudvalgs betydning: Hvad er relevant for fagudvalg at få oplyst, hovedkategorier? faglige mangler? studiemiljø mangler? Diskussion af fagudvalgs funktion og faldende deltagelse allerede ved 2. semester.

Det blev besluttet at fagudvalg skal give input til Thyge Enevoldsen om evalueringsskema inden tirsdag d. 14/6. Det blev besluttet at 4. Semesters skema skal sendes ud næste uge med deadline for svar inden sommerferien (Roskilde festival), deadline for svar for 2. Semesters evaluering er 10/9.

6. Normer for undervisning

Diskussion af normer for vejledning: ikke svært ved kurser, men mere problematisk for projekter. Thyge Enevoldsen argumenterede for, at det er svært med fælles RUC normer for projektarbejdet når f. eks NAT har 180 timer allokeret, problematikken er også synlig ved at der altid er en stor uforbrugt allokering på basis.

Thyge Enevoldsen fremførte, at efter uddannelsesreformen vil basis flyde mere sammen med overbygningen, hvilket øger behov for fælles normer.

Michael Kluth opfordrede studienævnsformanden til at lave en udredning med henblik på fælles allokering.

7. Orientering om SIB (international linje)

Intet under dette punkt.

8. Orientering om uddannelsesreform

Bachelorudvalget indstiller at fagudvalgene tilbagemelder: HUM 1. sept, SAM ?

Rektoratet har besluttet at et fagelement skal være 35 t, samf havde indstillet 30 t.

Thyge Enevoldsen skitserede følgende model aktuel nu:

6. sem. Analysestrategi, 5. sem. Alle tager er fagligt relevant metodekursus, formuleret som at det indgår i faget for at komme op på 35 t fagelementer, 4. sem. Kvalitativ metode, 3. sem. VT.

Diskussion af bachelorprojektet pågår stadig, integrerede/ikke integrerede, indenfor/udenfor hovedområde, en/to vejleder, hvem udpeger vejleder - Fagudvalget/ bachelorstudieleder?

Kasper B. Petersen (og Studentergruppen i SN) ønsker at kunne skrive bachelorprojektet integreret mellem fagområder, dette er netop RUC's konkurrencefordel, at kunne tilbyde integrerede projekter. Rektoratet vil ikke træffe principbeslutning om denne problematik, må i høring i bachelorudvalget.

Valg til SN: September 2011 valg til interim bachelor SN med funktion fra 1. Nov. til 1. februar 2012. Basis SN fungerer sammen med interim bachelor SN frem til 1. februar 2012. Stadig usikkerhed om SN medlemsstørrelsen, 4 eller 5, studieleder medlem eller ikke.

9. Flytning/lokaler

Præsentation og diskussion af flytning foranlediget af HUMTEK udvidelse. Sambas 14.1 flytter til 22.1, sambas 22.1 flytter til 22.2, ISG IU 22.2 flytter til hus 23 og 24, dog bliver to ISG vejledere siddende i 22.2.

Lab. bygningerne 15, 16, 17 og 18 tømmes på længere sigt, hvorved sambas K bygningerne flytter til 18. PFA lejemålet overtages sandsynligvis og Adm. 04/06 samt PAES flytter til PFA på længere sigt. Sambas og ISG har ikke været høringspart, er kun blevet orienteret af ledelsen om flytningen.

SN udtaler: *Det bør være objektive kriterier der ligger til grund for tildeling af lokaler på RUC.*

SN udtaler: *SN beklager at vi ikke i større omfang er inddraget og inddraget i de læringsmæssige og studiemæssige konsekvenser en flytning forårsager.*

Diskussion af lokalesituationen ved studiestart til sept. på baggrund af de dårlige erfaringer fra sidste studiestart sept. 2010: gruppedannelse må ske uden møbler, medarbejderkantinen kan bruges undtagen mellem kl 12-13!

SN opfordrer studerende til at gå ind i problematikken.

10. Fastsættelse af møde i august 2011

Tirsdag d. 30. august 2011 kl 10.

11. Eventuelt

SN opfordres til at tage stilling til om aflevering af projektet og studieforløbsbeskrivelsen skal ske samme dag.

Jette Ejlersen oplyser, at til første møde indkaldt af hussekretærerne om husmiljø var der ingen studenter fremmøde!

Lukket møde (for studienævnsmedlemmer)

11. Lukket møde (personsager og klagesager) herunder liste over behandlede sager. Listen vil være tilgængelig i studienævnets sekretariat dagen før mødet.

Lukket referat.

Referatet godkendt på møde nr. 7 den 31.8.2011

Thyge Enevoldsen
Studieleder

Mikael Jørgensen
referent